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Onderwerp Roosendaals ondewijs

Betreft het een raadsvoorstel/raadsmededeling

in de cyclus?

Nee

Beleidsterrein Bestuur

Portefeuillehouder Verbraak

Schriftelijke vraag

Donderdag is het actie. De scholen zijn een dag dicht, de leraren staken voor een eerlijk

salaris en minder werkdruk. En dat is niet voor niets. Elke dag brengen ouders hun kinderen

naar school, om ze in het volste vertrouwen achter te laten bij de juf of meester van hun

kinderen. Daar hoort een fatsoenlijk salaris bij. En minder administratief werk, zodat meer tijd
voor de kinderen overblijft. Mede dankzij de eerdere acties van PO in Actie gaan de lonen al

in 201-8 omhoog, maar dat is slechts een eerste stap. De PvdA Roosendaal steunt dan ook de
leraren bij hun acties op 5 oktober.

Ook in Roosendaal strijden we aljaren voor goed onderwijs in goede gebouwen.

Zo kreeg onlangs het voorstel om de Roosendaalse scholenstichtingen in het voortgezet
onderwijs OMO en SOVOR zelf het beheer van de geldpot voor huisvesting te voeren onze
steun.

Zo pleiten we ook voor een succesvolle doordecentralisatie onderwijshuisvesting primair
onderwijs, waarbij er wat ons betreft geld wordt vrijgemaakt voor de vorming van integrale
kindcentra.

Het college van B&W heeft keer op keer heeft aangegeven dat ook de doordecentralisatie
van onderwijshuisvesting in het basisonderwijs deze bestuursperiode, dus ruim voor de
verkiezingen van maart 20L8 zou worden geregeld. De gesprekken en onderhandelingen
hierover lopen immers al vele jaren.

Gelet hierop hebben we de volgende vragen aan het college van B&W:

1. Wat is de stand van zaken m.b.t. de doordecentralisatie onderwijshuisvesting
basisonderwijs en kunt u uw eerdere toezeggingen waarmaken dat dit geregeld is en

besluitvorming door de gemeenteraad zal plaatsvinden voor maart 2OL8?

2. Kunnen we concluderen dat de doordecentralisatie onderwijshuisvesting geen extra
investeringen met zich meebrengt als bij de doordecentralisatie onderwijshuisvesting
voortgezet onderwijs (4.100.000,-) nu er geen investeringsruimte hiervoor is

opgenomen in de gemeentebegroting 2018 en de meerjarenbegroting?



Onlangs heeft KpO Roosendaal een projectvoorstel ingediend bij de gemeente voor een
nieuw schoolgebouw in Wouw. KPO Roosendaal geeft aan dat de gemeenteraad hierover in
het najaar een besluit dient te nemen. In het Strategisch huisvestingsplan primair en speciaal
onderwijs 20L4-2020 is deze ontwikkeling echter niet opgenomen.

3. Kunt u ons berichten over dit projectvoorstel en gaat u dit najaar de gemeenteraad
een raadsvoorstel voorleggen conform de wens van KPO Roosendaal om te komen
tot een nieuw schoolgebouw in Wouw?

4. Kunt u, voor de volledigheid, een overzicht geven van wat er uit het Strategisch
huisvestingsplan primair en speciaal onderwijs 20L4-2020 is gerealiseerd en nog
moet worden gerealiseerd?

5. Is de wens van het KPO Roosendaal voor u aanleiding om het Strategisch
huisvestingsplan primair en speciaal ondenruijs 20L4-202O up te daten en zijn er
vanuit de onderwijsbesturen ook nog nieuwe wensen die niet voorzien waren in het
oorspronkelijke Strategisch huisvestingsplan primair en speciaal onderuuijs 20L4-
2020?

Alvast dank voor uw antwoorden

Michael Yap, Partij van de Arbeid



Wij beantwoorden uw vraag als volgt:

1. In het afgelopen jaar zijn over de doordecentralisatie onderwijshuisvesting
onderhandelingen gevoerd tussen gemeente en besturen, waarbij de uitwerking voor
het voortgezet onderwijs inmiddels unaniem door de raad is goedgekeurd. Voor wat
betreft het primair ondenvijs is het proces complexer en kost meer tijd. Hierover zijn
vele gesprekken gevoerd om te komen tot overeenstemming over de wijze waarop
doordecentralisatie verantwoord vorm kan krijgen. Een adviesrapport op basis van
de gesprekken met de besturen is enkele weken geleden in concept besproken met
de besturen en het definitieve advies zal aan de raad worden toegezonden.
Onderdeel van het advies is voldoende tijd te nemen om de onderhandelingen
zorgvuldig af te ronden, de afspraken vast te leggen en over te gaan tot bestuurlijke
besluitvorming. Naar verwachting zal dit proces tot medio 201-8 duren en kan de
doordecentralisatie PO per L-t-201.8 met terugwerkende kracht worden
geeffectueerd, vergelijkbaar met de werkwijze in het Voortgezet Ondenruijs.
De gesprekken hebben de volgende resultaten en bespreekpunten opgeleverd:

a. Overeenstemming over de financiële vergoeding voor onderwijshuisvesting is
binnen handbereik. Uitgaande van huidige en toekomstige ontwikkelingen
zijn rekenmodellen gemaakt en besproken, begeleid door externe
deskundigen. Grote verschillen zijn grotendeels overbrugd, hetgeen betekent
dat zowel door de besturen als door de gemeente wordt uitgegaan van
inhoudelijke overeenstemming;

b. De schoolbesturen hebben een visie op de eigen huisvesting voor de lange
termijn beschreven en besproken. Op basis van deze visies is door de
gemeente gevraagd om een nadere afstemming en een gezamenlijk integraal
huisvestingsplan Primair Onderwijs. Dit is toegezegd door de besturen.

c. De vorming van Integrale Kind Centra (lKC) hangt nauw samen met de
huisvesting van onderwijs. Hoewel ook na de doordecentralisatie middelen
alleen ten behoeve van onderwijshuisvesting worden ingezet, vraagt de
samenwerking met kinderopvang en jeugdzorg om een integrale werkwijze,
ook als het gaat om huisvesting. Door de besturen is hierin kort voor de
zomervakantie gevraagd om een herijking van de rol van de gemeente,
waarvoor een traject is ingezet waarin de besturen en de wethouders
onderwijs en jeugdzorg betrokken zijn. De uitkomsten van dit traject zijn
medebepalend voor de uiteindel¡jke afspraken over doordecentralisatie
onderwijshuisvesting.

d. Tijdens de onderhandelingen bleken de voorzieningen voor
gymnastiekonderwijs een complicatie. Het beheren en exploiteren van deze
voorzieningen is voor de schoolbesturen complexer dan van de
schoolgebouwen. Voorzieningen worden soms door verschillende scholen of
besturen gebruikt, terwijl andere integraal onderdeel vormen van het
schoolgebouw. Hier zijn ook zeer uiteenlopende ervaringen mee in andere
gemeenten waar de doordecentralisatie is ingezet of doorgevoerd. Hier wordt
nader onderzoek naar verricht.

e. Binnen het primair onderwijs hebben de verschillende besturen zeer
uiteenlopende belangen. Zo hebben enkele besturen (Stichting Pallas, het
Driespan) aangegeven nog tot het eind van 2017 de tijd nodig te hebben om
te beslissen of doordecentralisatie voor hen wenselijk en haalbaar is. Dit



vraagt om een zorgvuldige afweging, waarbij voortschrijdend inzicht een

grote rol speelt. Met alle besturen is afgesproken hier voor het eind van 201-7

uitsluitsel over te geven, zodat het proces geen vertraging oploopt.
f. Om de voortgang van het proces te borgen worden de punten van

overeenstemming en de onderwerpen van gesprek in de komende maanden
vastgelegd in een raamwerkovereenkomst. Indien gewenst zal op 29

november een themabijeenkomst worden georganiseerd waarin de actuele
stand van zaken kan worden toegelicht en besproken.

2. Evenals bij het Voortgezet Onderwijs is het pas mogelijk om een gedegen overzicht
te geven van de investeringen en de daarvoor benodigde investeringsruimte wanneer

overeenstemming met de besturen is bereikt over de financiële uitwerking van een

overeenkomst. Omdat de onderhandelingen met de besturen op dit moment nog
gaande zijn, is het opnemen van investeringsruimte met betrekking tot de
uitkomsten van deze onderhandelingen prematuur. Wanneer de uitkomsten van de
onderhandelingen bekend zijn, kunnen de financiële gevolgen worden berekend en

verwerkt in de meerjarenbegroting. Pas als de onderhandelingen over financiële
kaders zijn afgerond kunnen hieraan conclusies verbonden worden.

3. De wens van KPO Roosendaal om een nieuw schoolgebouw te realiseren in Wouw is

bij de gemeente bekend en in het kader hiervan is een aanvraag HPO 2018

ingediend. Deze aanvraag ís op basis van de verordening in behandeling genomen,

en zal conform de verordening worden voorgelegd aan de raad.ln samenspraak met
KPO en de belanghebbenden in Wouw en omliggende dorpen zal een projectplan

voor IKC verder worden vormgegeven.

4. Ten opzichte van het strategisch huisvestingsplan 20L4-2020 zijn:
a. Gerealiseerd:

. De reductie van capaciteit bij de Fatimaschool, de Jeroen Boschschool,

het Mozaiekcollege, de Fakkel (dislocatie), Vondel en de Cortendijck;
o De uitbreiding van de Mytylschool met 2 lokalen
r Revitalisering de Linde.

b. In ontwikkeling:
o De herhuisvesting van de Zilverlinde;
. Gezamenlijke huisvesting voor de Sponder en de Fakkel aan de van

Goghlaan 8;

. Reductie capaciteit bij de Heilig Hartschool;
o Betere benutting van capaciteit aan de Heulberg;

c. In aanvulling gerealiseerd:
¡ Vervanging van de tijdelijke huisvesting bij de Klimroos;
o Sluiting van de Theresiaschool in Moerstraten;
. Uitbreiding van capaciteit van de Kroevendonk;

d. In aanvulling gepland:
. Vervanging van de Stappen door IKC Wouw;
¡ Vervangende huisvesting van de Gezellehoek;

e. Nog niet gerealiseerd:
¡ Benutting capaciteit Hoveniersberg (optie voor de Zilverlinde);
r Benutting capaciteit Watermolen;



5. Het strategisch Huisvestingsplan is gebaseerd op de verordening
onderwijshuisvesting. Inmiddels wordt met de besturen gesproken over
doordecentralisatie van de onderuuijshuisvesting als vervanging van de verordening.
Dit heeft grote gevolgen voor het strategisch huisvestingsplan, in praktijk betekent
dit dat het SHP 20L4-2020 per ingang van de doordecentralisatie wordt vervangen
door een nieuwe werkwijze. In d¡t kader worden de plannen van de
onderwijsbesturen nu ook besproken. Een herziening van het huidige plan is dan ook
niet aan de orde. Voor de duur van onderhandelingen blijft de verordening
uitgangspunt voor de werkwijze aangaande onderurijshuisvesting, ook met
betrekking tot aanvragen die niet opgenomen zijn in het SHP.

raak,

houder Onderwijs




